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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan tudnak az érintett szülőnek segítségére lenni? 
2." 

Tisztelt Miniszter úr!

A gyermekek otthongondozási díját (GYOD) érintő felülvizsgálati eljárás során sok szülővel 
kerültem kapcsolatba, akik úgy érzik jogtalanul került tőlük elvonásra a GYOD, illetve nehezükre 
esik a bürokratikus útvesztőben előre jutni és kevés tájékoztatást kaptak a felülvizsgálati eljárásról. 
Sokszor az érintett családoknak nehéz információhoz jutniuk a fellebbezés lehetőségéről és nem 
tudnak érdemben az EMMI-vel kapcsolatba lépni. Ezért Mózesné Tóth Mária, érintett szülő 
beszámolóját közvetlenül az EMMI figyelmébe ajánlanám:

„Mózesné Tóth Mária, 60 éves, Budapesti édesanya vagyok. 31 éve gondozom és fejlesztem 
Aspergeres - Autista (diagnózis kódok: F99 - Mentális retardáció; F8450 - Asperger-syndroma; 
F8130 - Értelmi fogyatékos; F4110 - Generalizált szorongás; F8130 - Az iskolai készségek kevert 
zavara; F9850 - Dadogás) fiamat, Mózes Gábort.

2018. december 31-ig alap ápolási díjon voltam, 2019. január 1-től kaptam GYOD-ot.

2019. október 12.-i helyszíni felülvizsgálat alapján a GYOD jogosultságomat megvonták.

A korábbi szakvélemények totális figyelmen kívül hagyása mellett a felülvizsgálatot végző szakértő, 
fiamat a szakvélemény pontozási rendszerében 6 pontra értékelte, ezzel megvonva a GYOD 
folyósítását.

A korábbi és friss orvosi szakértői vélemények alapján, a határozat ellen fellebbezést szeretnék 
benyújtani, a rendkívül rövid határidő miatt ez viszont irreálisan nehéz.”

Ezzel kapcsolatban szeretném kérdezni Miniszter urat:



1.Hogyan tudnak az érintett szülőnek segítségére lenni?

2.Miért nem jár ennek az érintett gyermeknek a GYOD?

3.Fölmerült-e, hogy a GYOD felülvizsgálatához kapcsolódó eljárásokban hibák találhatóak? Fog-e 
ezen módosítani a minisztérium?

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.

Tisztelettel:

Ungár Péter (LMP)

Budapest, 2019. december 02.
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